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Jaká máte vy osobně od předsednictví 
v Radě EU očekávání a co považujete  
za prioritní?  
Předsednický stát má velkou šanci najít novou cestu 
pro politiky, kterými se EU zabývá. Kromě priorit celé 
vlády má každý ministr svěřené portfolio, ve kterém se 
snaží dosáhnout nějakého pokroku. Pro nás je to určitě 
politika soudržnosti. Jde o velmi důležitou politiku EU 
vůči členským zemím, neboť i rozpočet EU tvoří z jedné 
třetiny právě tzv. kohezní fondy.  

Co konkrétně si pod pojmem politika  
soudržnosti máme představit? 
Jedním z úkolů, který bych chtěl v předsednictví  
naplnit, je přiblížit lidem roli politiky soudržnosti pro 
rozvoj regionů, pro jejich každodenní život. Každý 
několikrát denně narazí na výdobytky, které evropské 
fondy přinášejí do obcí, měst, do života lidí. Dost 
pravděpodobně je čistička odpadních vod ve vaší  
obci spolufinancovaná z evropských fondů, někde  
to je nové nádraží, jinde opravená škola. 

R O Z H O V O R

S ministrem  
Bartošem  
o prioritách  
v době  
předsednictví

Příležitost pohnout s prioritami, které jako Česko  
i Evropa máme. I tak vnímá předsednictví České  
republiky v Radě Evropské unie místopředseda  
vlády pro digitalizaci a ministr pro místní rozvoj  
Ivan Bartoš.
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Vyrovnání regionů je zásadní podmínkou evropské 
spolupráce a Česká republika je šestou zemí, která 
podepsala dohodu o partnerství na nové období 
čerpání fondů, které nám uvolní 550 miliard Kč 
k využití pro zlepšení života v regionech. A takhle se 
na kohezní fondy musíme dívat. Jako na zdroj, který 
pomáhá zlepšovat kvalitu života lidí v Evropské unii. 
Politika soudržnosti se snaží do regionů vnést trvale 
udržitelný rozvoj, který jde proti rozevírání nůžek. 

Proč je ona vyrovnanost mezi regiony  
tak důležitá?
Neměli bychom chtít, aby kterýkoli region, a že ty 
rozdíly budou jasné, spadl pod určitou hranici kvality 
života. Když se podíváme na Českou republiku, 
dynamika, jak se kde lidem žije, se může různými  
vlivy podstatně měnit. Ať už je to např. odchod 
investora, který v daném regionu zavře výrobu,  

nebo to může být odklon od těžby či od těžkého průmyslu. 
Nechceme mít území nikoho, kde nežijí lidé, kde se 
města postupně vylidňují a obce zanikají. 

Když se na to díváme i v evropském kontextu, jednou 
z výhod, kterou jako občan EU vnímám, je, že můžu jít 
studovat do zahraničí, můžu se rozhodnout, že budu 
pracovat v libovolné členské zemi a očekávám nějaký 
standard kvality života. Politika soudržnosti míří na to, 
aby byl tento standard i s možnými specifiky zachován. 

A je významná ještě v jedné věci. Oproti národním 
plánům obnovy, které jsou revidovány Evropskou 
komisí, je politika soudržnosti regionálně založená, 
jde o tzv. place-based policy odvíjející se od daného 
místa. To znamená, že nevzniká někde shora, že 
si ministerstvo něco vymyslí, ale připravuje se ve 
spolupráci s partnery v regionech. 

R O Z H O V O R

„POLITIKA SOUDRŽNOSTI SE  
  SNAŽÍ DO REGIONŮ VNÉST  
  TRVALE UDRŽITELNÝ ROZVOJ,    
  KTERÝ JDE PROTI ROZEVÍRÁNÍ  
  NŮŽEK. A MÝM NEJVĚTŠÍM 
  CÍLEM JE OBHÁJIT JEJÍ  
  BENEFITY.“
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R O Z H O V O R

V rámci předsednictví budeme hostit Evropské fórum 
cestovního ruchu a zabývat se například otázkou 
transformace tohoto odvětví. Ta je pro segment, který 
zaměstnává velké množství lidí a přináší poměrně 
hodně peněz do státní kasy i do kas samospráv 
jednotlivých měst, nezbytná. A to nejen v rámci 
digitalizace, která do tohoto odvětví samozřejmě  
také zasahuje, ale skutečně s důrazem na to, jaké 
jsou možnosti cestovního ruchu v rámci přínosu  
do regionů. 

Politika soudržnosti nicméně není jedinou 
z priorit ministerstva pro toto období. 
Jaké další z těch stěžejních to jsou?
Určitě cestovní ruch. Po covidu a s probíhající válkou 
na Ukrajině je silně zasaženým odvětvím, a to 
v outgoingové i v incomingové turistice. Evropská 
komise identifikovala 14 oblastí nejvíce zasažených 
covidem, přičemž válka tuto situaci ještě v řadě 
případů výrazně ovlivnila. A cestovním ruchem se 
Evropská komise rozhodla zabývat jako prvním. 

„MYSLÍM SI, ŽE PRÁVĚ I DIGITÁLNÍ TECHNOLOGIE,  
  PROJEKTY ŘEŠENÉ V OBLASTI DIGITÁLNÍHO  
  ZADÁVÁNÍ I MĚŘENÍ UKAZATELŮ MŮŽOU PŘINÉST  
  VYŠŠÍ EFEKTIVITU VE VYUŽÍVÁNÍ PENĚZ.“ 

V plné verzi si můžete rozhovor poslechnout ve formě podcastové série  

Do Bruselu s Bartošem ve službě Spotify.
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R O Z H O V O R

V čem je podle vás předsednictví v Radě 
EU pro Česko největší výzvou? 
Probíhá v mimořádně složité politické a ekonomické 
situaci, a to nejen v rámci Evropy. Vyplývá z toho pro 
Česko nutnost být mimořádně flexibilní a dokázat rychle 
reagovat na všechny aktuální otázky; také být pozitivní 
a kreativní a dokázat hledat nová a realizovatelná 
řešení i nových a nečekaných výzev. A také umět hledat 
shodu a efektivně vyjednávat. Myslím, že my Češi toto 
dokážeme docela dobře a umíme reagovat operativně  
i hledat neotřelé cesty k žádoucím výsledkům. Za 
největší výzvu osobně považuji obtížnou predikci vývoje 
v následujících měsících – ať již jde o oblast energetiky  
a cen obecně, tak pokud jde o vývoj situace na Ukrajině. 
Průběžně se tomu, samozřejmě, přizpůsobují i obsahové 
prvky předsednictví.

Jak vypadají přípravy na ty nejdůležitější 
akce MMR?
Přípravy byly na MMR zahájeny dostatečně včas; i kvůli  
nutným procesům zadávání veřejných zakázek spojených 
s organizací jednotlivých plánovaných akcí v Praze 
i v regionech. Ministerstvo má vlastní kongresové 
prostory v budově – to je velká výhoda a řada akcí 
tak proběhne „u nás doma“. Prostory jsou vybaveny 
i příslušnou technikou, včetně tlumočnických kabin; 
to nám usnadňuje organizační přípravu. Ty největší 
a nejvýznamnější předsednické akce ministerstva 
proběhnou v Kongresovém centru a na jejich přípravě 

spolupracujeme s Úřadem vlády, podle nastavených 
harmonogramů a postupů. Začátkem září se tam sejdou 
ministři zemí EU, do jejichž kompetence patří fondy 
EU v rámci politiky soudržnosti a budou pod vedením 
ministra pro místní rozvoj Ivana Bartoše diskutovat 
jak o přínosech a výsledcích této významné evropské 
politiky, tak o její budoucnosti. To je naše nejdůležitější 
ministerská akce, jejíž přípravě věnujeme opravdu 
velkou péči.

Jaký ohlas mají priority MMR v Bruselu?
Podle výsledků našich jednání s evropskými partnery 
v Bruselu se domnívám, že ohlas mají naše priority 
velmi dobrý. Průběžně zástupci Ministerstva pro místní 
rozvoj přípravu priorit a akcí prezentovali v Bruselu na 
pracovních i politických úrovních a bylo tak možné 
reflektovat náměty partnerů již během příprav na 
předsednictví. Trvalá spolupráce zejména s Evropskou 
komisí, Evropským parlamentem a Generálním 
sekretariátem Rady je nezbytná, protože v důsledku 
naléhavé ekonomické situace budeme muset moderovat 
některé úplně nové návrhy evropské legislativy tak, aby 
„bylo hotovo“ ještě tento rok a evropské prostředky 
mohly operativně pomoci členským státům EU při 
realizaci projektů zaměřených na řešení naléhavých 
problémů – mimo jiné i v důsledku rostoucích cen 
a uprchlické vlny. Ale nezapomínáme i na vize do 
budoucna; proto mezi naše priority patří i otevření 
evropské diskuse o budoucím směřování fondů EU. 

S náměstkyní ministra odpovědnou za řízení Sekce 
koordinace evropských fondů, mezinárodních vztahů  
a cestovního ruchu jsme nahlédli mj. do zákulisí příprav 
stěžejních akcí plánovaných pro období českého 
předsednictví v Radě EU.

DANIELA  
GRABMÜLLEROVÁ: 

Umíme hledat  
i neotřelé  
cesty
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P O L I T I K A  S O U D R Ž N O S T I

 

Kde také evropské fondy 
pomáhají

Více než 

500 
Tolik památek od roku 2014 prošlo 
rekonstrukcí díky podpoře fondů EU. 
Jednou z nich je hrad Kost. Téměř 
75 milionů korun z Integrovaného 
regionálního operačního programu  
zajistilo pětiletý projekt, který probíhal  
v letech 2016 až 2021.

Nová technika 
pro hasiče
 

Na peníze z EU dosáhli i dobrovolní hasiči  
z obcí Zákupy, Žandov a Nový Oldřichov  
v Libereckém kraji. Díky podpoře z programu 
přeshraniční spolupráce Česká republika –  
Svobodný stát Sasko 2014–2020 si mohli 
pořídit tři cisternové automobilové stříkačky  
a jeden vůz pro přepravu mužstva.

Věděli jste, že jen v letech  
2014–2020 bylo v Česku schváleno  
přes 411 tisíc projektů  
a jejich autorům bylo z evropských 
fondů proplaceno přes 523 mld. 
korun? A že dalších 550 mld. 
korun si Česko pro účely politiky 
soudržnosti vyjednalo pro léta  
2021–2027?
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P O L I T I K A  S O U D R Ž N O S T I

Silnice z Prahy  
až do Dubaje
 
Tedy skoro… Díky podpoře  
z evropských fondů bylo v Česku 
zrekonstruováno 5 094 km dálnic 
a silnic I.–III. tříd. To je víc, než činí 
vzdušná vzdálenost mezi Prahou  
a Dubají! Jedním z podpořených 
projektů byla i výstavba dálnice 
D3 v úseku Ševětín–Borek.

Pamatujeme  
i na děti
 
Dotační programy koordinované 
Ministerstvem pro místní rozvoj  
podpořily mimo jiné 2 503 mateřských, 
základních, středních a vyšších  
odborných škol, 180 900 mimoškolních 
aktivit vedoucích k rozvoji kompetencí  
dětí a mládeže a 2 627 studentů se  
specifickými potřebami využívajících 
poradenských a asistenčních služeb.

Česko je 4. v EU  
v čerpání evropských 
dotací

Pro Česko se jedná o dosud nejlepší umístění. 
Evropská komise proplatila České republice 
již přes 80 % všech evropských peněz 
vyjednaných pro programové období 2014 až 
2020, celkem jde o víc než 523 miliard korun.
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Jak vysoko stojí politika soudržnosti mezi 
hodnotami EU?
Politika soudržnosti je základním stavebním kamenem 
politiky EU. Zajišťuje, aby měl každý prospěch z toho, 
že je součástí společenství, které zastává zásadu 
solidarity, bez ohledu na to, kde v Evropě se nachází. 
Smlouva stanovuje úlohu politiky soudržnosti jako 
podporu harmonického rozvoje EU pro zajištění 
sociální, hospodářské a územní soudržnosti regionů. 

Důležitým rysem politiky soudržnosti je, že se provádí  
v režimu sdíleného řízení. K tomu je nezbytné dodržovat 
zásadu partnerství: orgány a klíčoví aktéři na místní, 
regionální, vnitrostátní a evropské úrovni musí spojit 
své síly, aby docházelo ke správnému financování EU.

Předpokladem efektivního partnerství je neustálý 
dialog, a to také mezi národní a regionální úrovní. 
Jádrem přístupu „zdola nahoru“ je inkluzivní partnerství 
zahrnující zástupce různých sektorů a zájmových 
skupin, včetně marginalizovaných a mládeže.

V oblasti politiky soudržnosti čeká EU 
mnoho výzev. Na nedávném setkání 
expertů v Praze se například diskutovalo  
o rostoucí složitosti financování EU.  
Věříte, že je možné tyto výzvy překonat?
Jednou z možností, jak překonat složitost  
financování, je využití zjednodušeného vykazování 
nákladů, které umožňuje opustit zatěžující 
administrativní práci a více se zaměřit na dosažené 
výsledky. Možná jste si všimli, že Komise navrhla 
konkrétní zjednodušená schémata týkající se 
ukrajinských uprchlíků, aby tak usnadnila proplácení 
nákladů. V programovém období 2021–2027 
umožňujeme, aby byly platby mezi Komisí a členským  
státem propláceny právě tímto způsobem. Oceňuji 
snahu Česka reagovat na tuto iniciativu a to, že jste  
rámci svých programů přišli s několika schématy. Ačkoli 
jednání s útvary Komise nejsou vždy jednoduchá, 
naše diskuse a zkušenosti v oblasti zjednodušeného 
vykazování nákladů dláždí cestu ostatním členským 
státům.

Dohoda o partnerství a fondy 
jsou prostředkem, nikoli cílem

O politice soudržnosti jsme hovořili s Emmou Toledano 
Laredo, ředitelkou pro lepší implementaci, uzavírání  
a provádění programů III Generálního ředitelství 
Evropské komise pro regionální a městskou politiku.

Fo
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V poslední době bývá politika soudržnosti často 
srovnávána s Nástrojem pro oživení a odolnost.  
V určitém okamžiku bude nutné zahájit některé 
interní úvahy, stejně tak bude důležité vzít si první 
ponaučení z vyjednávání a spouštění nových programů. 
Ale ponaučení si mohou vzít obě strany, jak politika 
soudržnosti, tak Nástroj pro oživení a odolnost, a obě 
strany se toho mohou také vzájemně mnoho naučit.

Jak je na tom Česká republika s politikou 
soudržnosti v kontextu celé EU? 
Musím České republice poblahopřát k velmi vysokému 
skóre při uzavírání smluv a vynakládání prostředků 
v období 2014–2020. Také v období 2021-2027 patří 
Česko mezi ty nejlepší, vaše Dohoda o partnerství  
byla schválena jako šestá. To bylo možné díky velmi  
konstruktivnímu a neustálému dialogu a díky spolupráci 
s kolegy z Národního orgánu pro koordinaci a všech 
resortních ministerstev.

Je v České republice něco dalšího, co stojí 
za pochvalu? A něco, co můžeme zlepšit?
Již jsem zmínila dobrou míru vynakládání prostředků 
a připravenost na nové období. Myslím, že je to také 
zásluhou harmonizovaného metodického prostředí 
a stabilního a schopného personálu působícího na 
národním orgánu pro koordinaci a ministerstvech. 
Musíme mít na paměti, že tomu tak nemusí být na 
straně všech příjemců a cílená pomoc je potřebná 
konkrétně v severozápadním regionu.

Je nezbytné jasně sdělovat výhody politiky běžným 
lidem, zvýšit povědomí potenciálních žadatelů  
a příjemců o možnostech evropských fondů a zvýšit 
jejich viditelnost. Občané by měli být lépe informováni 
o dopadech politiky soudržnosti na jejich region a na  
Česko obecně. Zvláštní pozornost by měla být věnována 
podpoře zmírňování změny klimatu a transformaci 
uhelných regionů.

A při diskuzích o fondech EU a jejich implementaci 
musíme mít na paměti, že je nutné respektovat princip 
partnerství zapojováním správných lidí a organizací, 
včetně těch nevládních. 

Jaké příležitosti budou mít české regiony  
v příštích letech? 
Příležitostí je mnoho, stejně jako výzev. Co se týče 
dostupných finančních prostředků, bude Česko moci  
v období 2021–2027 čerpat 21,4 miliard EUR. Dohoda 
o partnerství a fondy jsou však prostředkem, nikoli 
cílem. Dohoda o partnerství stanovuje společné priority, 
zavazuje k vynakládání prostředků v souladu s našimi 

společnými evropskými hodnotami a budoucností, 
kterou chceme společně vytvořit.

Ekonomika České republiky je energeticky náročná, je  
nutné investovat do snížení této náročnosti, do zvýšení  
podílu obnovitelných zdrojů energie, do bezpečnosti 
dodávek energie, do konkurenceschopnosti a udržitelnosti.  
Jednou z velkých příležitostí pro příští roky je s pomocí 
iniciativy RePower EU snížit závislost na ruských 
fosilních palivech a nastartovat v Česku zelenou 
transformaci.

Díky financování z Fondu obnovy a odolnosti bude 
Česko v příštích letech schopno překonat stávající 
nedostatky a maximalizovat růstový potenciál 
digitální ekonomiky. Co se týče místní propojenosti, 
měly by investice z fondů EU směřovat k vytvoření 
udržitelné, vůči klimatu odolné, inteligentní a bezpečné 
dopravní sítě přístupné všem skupinám obyvatelstva. 
Očekáváme, že se v Česku zvýší atraktivita čisté 
městské a příměstské hromadné dopravy.

Evropský sociální fond plus by měl pomoci s adaptací 
na zelený a digitální přechod zvýšením úrovně 
dovedností a posílením vyváženého zastoupení mužů  
a žen, což by mělo pomoci s rozvojem inkluzivního  
a odolného trhu práce. Neustále se musíme zaměřovat 
na potřeby znevýhodněných lidí, např. lidí se 
zdravotním postižením, lidí žijících ve vyloučených 
lokalitách a mladých lidí s omezenými příležitostmi, 
aby se nestalo, že někdo zůstane bez pomoci.

Jaká jsou vaše očekávání týkající se 
politiky soudržnosti během českého 
předsednictví v Radě EU? 
Velmi se mi líbí záměr České republiky zhodnotit 
během předsednictví výsledky programových jednání 
za období 2021–2027 a pokusit se vyvodit ponaučení 
pro následující programové období.

Budoucí diskuse o viditelnosti přínosů politiky k rozvoji 
regionů musí být podložena hmatatelnými výsledky 
viditelnými v konkrétních regionech. To bude v roce 
2022 pravděpodobně náročnější, jelikož jsme všichni 
svědky toho, že je start tohoto programového období 
pomalejší, než jsme očekávali.

Já a moji kolegové však můžeme poskytnout podporu 
prostřednictvím prezentace úspěšných případů, 
zejména pokud jde o dvojí transformaci. Doufám také, 
že na toto úsilí naváže i následující předsednický stát, 
protože je našim společným úsilím a zájmem neustále 
tuto politiku zlepšovat a hledat ta nejlepší řešení.  

P O L I T I K A  S O U D R Ž N O S T I
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V E Ř E J N É  Z A K Á Z K Y

Základním informačním zdrojem pro všechny zájemce  
o veřejné zakázky je Věstník veřejných zakázek  
(www.vestnikverejnychzakazek.cz), jehož prostřednictvím 
jsou ze zákona uveřejňovány informace o všech velkých 
(tzv. nadlimitních) i podlimitních veřejných zakázkách 
na území Česka. Výjimku mají pouze podlimitní veřejné 
zakázky zadávané ve zjednodušeném podlimitním řízení.  
Co jsou to nadlimitní veřejné zakázky? Jedná se o zakázky, 
jejichž předpokládaná cena dosáhne či přesáhne finanční 
limity stanovené ve vládním nařízením zpracovávajícím 
příslušný předpis Evropské unie.    

Podlimitní veřejné zakázky zadávané ve zjednodušeném 
podlimitním řízení a veřejné zakázky malého rozsahu jsou 
pak v elektronické podobě vyhlašovány prostřednictvím 
řady veřejných i soukromých nástrojů. Mezi ně patří 
například Národní elektronický nástroj (NEN), Portál pro 
vhodné uveřejnění, Tendermarket, E-ZAK či projekty 
Tender arena nebo Gemin.cz.  

Pro potenciální uchazeče o veřejné zakázky máme ale 
dobrou zprávu. Nemusíte trávit hodiny procházením 
zakázek zveřejněných na každém jednotlivém webu. 
Jejich provozovatelé totiž spolu s Ministerstvem pro 
místní rozvoj představili portál ROZZA (název je zkratkou 
pro Rozcestník zakázek), který tyto nástroje propojuje, 
zároveň ale respektuje specifické potřeby zadavatelů 
veřejných zakázek. Cílem této platformy je zjednodušit 
dodavatelům ucházejícím se o veřejné zakázky přístup 
k těmto datům a tím zvýšit transparentnost zadávání 
těchto zakázek v Česku.     

Portál ROZZA (https://rozza.cz/) je postaven na filozofii 
otevřených dat. Sami se můžete rychle přesvědčit, že jsou 

tato data snadno dostupná ve strukturovaném a úplném 
formátu, což usnadňuje jejich další zpracování a využití.     

Jakožto dodavatel můžete na portálu rychle vyhledat 
aktuálně vypsané veřejné zakázky, a pokud vás některá 
z nich zaujme, jednoduchým způsobem podat nabídku. 
Po dobudování portálu vám k tomu bude dokonce stačit 
jeden jediný uživatelský účet. ROZZA přitom respektuje 
odlišné požadavky na funkcionalitu elektronických nástrojů 
ze strany jednotlivých zadavatelů. Zachovává tak na trhu 
elektronických nástrojů potřebnou konkurenci,  
a zadavatelům ponechává možnost vybrat si nástroj, 
který jim nejvíce vyhovuje.    

Elektronizace jako priorita
Je-li ale elektronizace tendrů tímto způsobem vyřešena, 
proč si Ministerstvo pro místní rozvoj vzalo elektronizaci 
veřejných zakázek jako jednu ze svých priorit pro období 
českého předsednictví v Radě Evropské unie? Jednoduše 
řečeno, vždy je co zlepšovat. A také přizpůsobovat 
měnícím se podmínkám. 

„Samotný proces zadávání veřejných zakázek je dnes již 
plně elektronizován, v souladu s vládní strategií pro roky 
2022–2030 je ale naším posláním tuto problematiku 
dále rozvíjet,“ vysvětluje ředitel odboru práva veřejných 
zakázek Vlastimil Fidler. „Zaměříme se mimo jiné na 
zvyšování kvality dat, zajištění efektivní integrace Národní 
infrastruktury pro elektronické zadávání veřejných 
zakázek a na zvýšení efektivity zpřístupnění informací  
o veřejných zakázkách,“ dodává s tím, že úkolem je též 
zajištění souladu s měnícím se legislativním a metodickým 
prostředím a rozvíjejícím se eGovernmentem nejen  
v České republice, ale v celé Evropské unii. 

Přístup k veřejným zakázkám?  
Jednodušší, než čekáte! 
Věstník veřejných zakázek či portál ROZZA, oba spravované 
Ministerstvem pro místní rozvoj, přispívají k transparentnosti 
a dobré dohledatelnosti veřejných zakázek.
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Politika soudržnosti
Agenda, která se týká každého z nás. Z příslušných 
evropských fondů byla zřejmě financována modernizace 
železnice ve vašem regionu, oprava nemocnice či školy 
ve vašem městě, rekonstrukce náměstí nebo záchrana 
středověkého mlýna v sousední obci. A hasiči u vás  
v obci mohou za novou techniku také nejspíš  
poděkovat fondům kohezní politiky.

Regionální rozvoj
Dynamický rozvoj regionů, měst a obcí díky vytváření 
inovativního prostředí, prosazování chytrých, integrovaných  
a územně citlivých (place-based) přístupů v regionální 
politice. Takové jsou hlavní záměry ministerstva v oblasti, 
kterou má pro její zásadní význam ve svém názvu.

Cestovní ruch
Udržitelnost, odolnost a digitalizace, to jsou tři aspekty, 
kterým Ministerstvo pro místní rozvoj podřizuje své aktivity  
v oblasti cestovního ruchu. Chceme mimo jiné přispět  
k prosazení úpravy sdíleného ubytování.

Veřejné zakázky  
a jejich elektronizace
Snížení administrativní zátěže a větší transparentnost 
a flexibilita. Tak lze stručně pojmenovat hlavní přínosy 
elektronizace veřejných zakázek, která je pro Ministerstvo 
pro místní rozvoj jedním z největších úkolů. Máte-li malou či 
střední firmu, usnadní vám naše aktivity přístup k veřejným 
zakázkám a otevřou se vám nové obchodní příležitosti.

Více na czpres.mmr.cz



Tipnete si, kolik výletů po Česku se dá podniknout?  
My víme přinejmenším o 80 000 různých možnostech!  
A vy si z nich můžete pohodlně vybrat na stránkách 
kudyznudy.cz, kde na vás čeká pestrá inspirace na cestování 
po Česku. Vydejte se na některý z hradů či zámků, do přírody, 
vytáhněte kolo nebo se na výlet vydejte pěšky. Naplánujte 
si tu víkend či dovolenou s dětmi, nechte se zlákat některou 
z wellness aktivit. Kromě turistických tipů tu najdete i ty 
gastronomické. Tak šťastnou cestu!

Vybírejte z tisíců 
turistických tipů 
a objevujte Česko

Nejlepší 
začátek výletu? 
Na kudyznudy.cz

Stáhněte si aplikaci  
Tipy na výlety 
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